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Klub poslanika Socijaldemokrata Crne Gore 

poslanik Boris Mugoša, ovlašćeni predstavnik Kluba poslanika Socijaldemokrata 

Crne Gore 

 

POSLANIČKO PITANJE 

Na osnovu člana 187 Poslovnika Skupštine Crne Gore, u ime poslaničkog kluba SD-a, predsjedniku 

Vlade postavljam sljedeće pitanje: 

43. Vlada Crne Gore formirana je prije dva mjeseca. 

Zbog čega, u izuzetno kompleksnoj ekonomskoj a prije svega socijalnoj situaciji uzrokovanoj 

drastičnim rastom troškova života, u navedenom dvomjesečnom periodu ključni prioriteti Vlade 

nisu bili usmjereni u pravcu zaštite socijalno ugroženih kategorija građanki i građana, već 

dominiraju teme koje dodatno političku scenu čine nestabilnijom, još više polarizuju i zbunjuju 

crnogorsku javnost, oko kojih ne postoji adekvatan stepen saglasnosti donosioca odluka i koje 

svakako ne doprinose poboljšanju ozbiljno ugroženog životnog standarda značajnog broja 

građanki i građana Crne Gore? 

 

ODGOVOR 

 

Uvažena predsjednice Skupštine, uvaženi poslanice i poslanici, poštovani predstavnici medija, 

poštovani građani Crne Gore, poštovani poslaniče Mugoša, dakle evo po onoj praksi koju smo 

možda utvrdili neformalno prošli put da ne čitam odgovor dao sam Vam napismeno, pokušaću 

kratko da prokomentarišem ono što ste rekli s tim što odma želim jednu konstataciju, izuzetno 

se slažem, u potpunosti se slažem sa Vašom diskusijom. 

U potpunosti se slažem sa vašom diskusijom sto se tiče 43. Vlade Crne Gore u toku su ekonomske 

teme u fokusu rada. Ono sto je u fokus medija Vlada ne može da bude odgovorna. Reći ću vam 

samo jedan primjer, nećete zamjeriti u cilju konstruktivne diskusije, u petak smo bili u privrednoj 

komori proveli smo 4 sata i 30 minuta  u privrednoj komori i bio je konstruktivan razgovor , možda 

je bilo i kritika možda je bilo i nekih korisnih predloga. Na kraju je sve interesovalo medije posle 

svi naslovi su se odnosili na teme koje nisu bile ekonomoske, da ih ne pominjemo vjerovatno će 

se danas otvoriti tokom radnog dana. To je nešto sto je biće, političko biće Crne Gore, zašto je to 

tako ne znam, afirmativan sam prema ovome što vi kažete da fokus treba da bude na ekonomske 

teme. 



Drugo, da se odma sluša, ono što je rekao potpredsjednik Vlade Njemačke da kaže bilo ko od 

članova Vlade, 43. Vlade Crne Gore ili bilo ko od vas poslanika samo bi naišao na podsmijeh 

građana Crne Gore ili jednog ogromnog dijela, a čovjek je rekao evo ja citiram, parafraziram ako 

nešto promašim, nećete zamjeriti, da se ljudi pripreme, da se kraće tuširaju i da pripreme vunene 

čarape odnosno toplu odjeću za zimski period, zato što misli da će da nastane značajna 

energetska kriza na jesen. Nekoliko puta sam napominjao da se taj scenario može desiti i u Crnoj 

Gori i nama je cilj, nama je preokupacija, koliko god da neko misli da su neke teme dominantnije, 

preokupacija nam je upravo da se to ne desi, i sve aktivnosti svih ministara su usmjerene ka tome.  

Reći ću vam nekoliko stvari koje je Vlada uradila, naravno zahvaljujući Parlamentu jer bez 

Parlamenta nije to mogla da odradi, a koje idu u korist građana Crne Gore, odnosno onoga što 

ste vi pričali kako ovu krizu koju nismo mi generisali, nismo je mi indukovali to treba priznati, izašli 

smo iz korone koja je bila vrlo problematična po više osnova borili smo se taman kada smo mislili 

da smo nekako prešli tu dionicu koja je bila problematična došli smo u situaciju da nastupi agresija 

ruske federacije u Ukrajini i da imamo opšti globalni poremećaj na svim tržištima i jednu 

narastujuću recesiju koju prati izuzetno visoka inflacija po svim osnovama. I to će nekako da se 

generiše i na Crnu Goru. Ono što želim da vam kažem jeste sledeće, da danas u Crnoj Gori, šta će 

da bude za 10 dana vrlo je nepredvidljivo, danas u Crnoj Gori građani plaćaju najjeftinije gorivo u 

regionu i danas u Crnoj Gori plaćaju najjeftinije životne namirnice osim u Srbiji, u Srbiji su jeftinije, 

znači od zemalja regiona, to je to. 

Želim isto da vam kažem da su strane direktne investicije od 1. januara do kraja maja mjeseca u 

Crnoj Gori na nivou od 306 miliona eura, što je najveći prihod u poslednje četiri godine. Isto tako 

želim da vam kažem da je niz predloga koji je usvojen u državnom Parlamentu i nešto što je 

usvojeno kroz odluke Vlade značajno uticalo i na socijalnu politiku, da su sad socijalna davanja 

znatno veća nego što su bila u prethodnom periodu, da je Crna Gora povećala od 1. januara 2022. 

godine i minimalnu zaradu ali i generalno zarade. Da su se povećavala izdavanja za socijalu i to u 

značajnoj mjeri i to će biti izazov za budžet jer nije mogao da predvidi ove šokove, biće velikih 

izazova za budžet ali i to je nešto što je činjenica.  

Kad je riječ o penzionerima, mi smo imali prvo povećanje penzija Odlukom koja je nastupila od 1. 

maja, drugo povećanje penzija imamo koje nastupa od 1. Septembra, i to od 1. septembra treba 

da bude na nivou od 36 % što nije zanemarljivo. Da li to može da prati inflaciju, nadolazeću 

inflaciju i aktulenu ali i nadolazeću inflaciju ostaje vrlo upitno. Ono što smo prošli put na 

premijerskom satu potencirali jeste da svi moramo da se posvetimo da turistička sezona prođe 

uspješno. Sadašnji parametri su dobri, mi imamo 94 % popunjenosti u odnosu na 2019. godinu, 

a samo poređenja radi Hrvatska ima 75 % u odnosu na 2019. godinu. Da, neko će reći možda je 

ažurnije ove godine možda se više gosti registruje moguće je ne osporavam ni to kao mogućnost 

ali ovo je statistika.  

Dakle, imamo dobru predsezonu sasvim korektnu predsezonu, ako glavna sezona ne podbaci i 

bude na nekom nivou zadovoljavajućem pa sve i da ne stignemo da uhvatimo rekord iz 2019. 



godine zbog najviše zbog inflacije, mislim da možemo doći u zonu u koju taj šok koji neminovno 

slijedi ali ne slijedi on zbog Crne Gore, možemo proći bez većih posledica. Ja sam vama zahvalan 

sto apostrofirate ovakve teme i lično sa velikim zadovoljstvom i velikom pažnjom slušam kritike i 

neke predloge koju su došli iz Vaše stranke koji su potpuno na mjestu i koje će Vlada ozbiljno 

razmotriti u narednom periodu, zašto da ne, ajde zajednički da vidimo kako još jednu nažalost 

tešku 2022.godinu, da nekako prođemo bez većih posledica, a nadajmo se da prestankom ratnih 

dešavanja i  mirom, da će doći i veće blagostanje, ne samo u Crnoj Gori nego svugdje u Evropi. 

Evo za prvo javljanje ovoliko. 

 

 

Klub poslanika Demokratske partije socijalista Crne Gore  

poslanik Danijel Živković, predsjednik Kluba poslanika Demokratske partije 

socijalista Crne Gore  

 

POSLANIČKO PITANJE 

Uvaženi predsjedniče Vlade, gospodine Abazoviću,  

Da li ste nešto preduzeli i šta, i ako nijeste šta namjeravate da preduzmete povodom drastičnog 

povećanja broja zaposlenih u prethodne dvije godine u preduzećima koja se nalaze u većinskom 

vlasništvu države. Da li ćete pozvati tužilaštvo da preispita rad izvršnih direktora i odbora 

direktora ovih kompanija, koji su od finansijski stabilnih preduzeća pretvorena u gubitaše.  

 

ODGOVOR 

 

Uvaženi poslaniče Živkoviću,  

Shvatio sam Vaše pitanje, odgovorio sam Vam kratko zato što je to jedini način na koji može da 

se odgovori na ovo pitanje, ali bih prokomentarisao nekoliko činjenica. Prvo, što se tiče Vlade 

Crne Gore mi smo još prije nekoliko sjednica pričali o broju zaposlenih u državnim preduzećima 

vrlo otvoreno i transparentno. Inače, smo sjednice otvorili pošto je ta bila dilema otvorena, samo 

iz jednog razloga, da ne bi bilo interpretacija, nema razloga za interpretacijama. Neka ljudi sve 

čuju, nezavisno od toga da li se slažu sa nekim stavovima ili ne ili im to izgleda ozbiljno ili 

neozbiljno. Neka čuju svakoga pojedinačno i ministre i premijera i svakoga. Dakle, 

transparentnost moramo podići na najveći nivo. Ono se odnosi na državana preduzeća. Ministar 

kapitalnih investicija je izvijestio Vladu o povećanju broja zaposlenih i isto tako izvijestio o svojoj 

urgenciji da se u periodu kada se budu dešavale promjene u državnim preduzećima ne nastavi sa 

neracionalnom politikom zapošljavanja. Govorim sa neracionalnom politikom zapošljavanja. Ako 



stvarno postoje potrebe iz bilo kojeg razloga koji je opravdan nemamo apsolutno ništa protiv. 

Drugo što želim da kažem mislim to je Vaš politički stav vezano za 30. avgust i za 42. Vladu, ali 

sada nemam namjeru da otvaram neku veću polemiku zato što moje stavove znate. To su sve 

naslijeđeni problmi. Sistem, koncept, majncet koji funkcioniše da je Crna Gora i državna 

preduzeća uhljebistan nije promijenjen nezavisno od toga ko je na vlasti. To je to, svi to vide kao 

neku mogućnost nekog partijskog plijena, jako ružno. Jutors smo pričali o jednom, vezano, ali ne 

za državna preduzeća nego za obrazovni sistem, da li softverski može da se riješi politika 

zapošljavanja makar u obrazovnom sistemu pa da sve bude pregledno, pa da ljudi konkurišu, 

imaju bodovnu listu koja je transparentna i na taj način kad se oslobodi radno mjesto da se zna 

odmah ko će biti prvi kontaktiran, da se ponudi radno mjesto, ili da se neka druga solucija nađe, 

jer ovo što se dešava, vjerujte je, zaista, pogubno. Kad je riječ o onome što ste Vi konkretno pitali, 

a odnosi se na to što ćemo mi da preduzmemo, da li ćemo pozvati specijalnog državnog tužioca 

ili osnovnog državnog tužioca da pogledaju neke eventualne malverzacije koje su bile – da, 

odgovor je da. Ni po babu, ni po stričevima. I ja molim, i ja apelujem na ljude koji budu imenovani 

ili koji su već imenovani u nekim državnim preduzećima, kao što smo i prije apelovali, što god 

nađete da je činjeno protiv zakona, ako vi nijeste spremni da obavijestite nadležne institucije, 

obavijestite Vladu, Vlada će obavijestiti nadležne institucije. I to je jedini princip. Sa ovakvim 

institucijama dokle ćemo stići, to je upitno. Zato što je iz prethodnog perioda, vidjeli ste da je 

efikasnost po ovom pitanju, nije nešto prevelika. Bilo je nekih intervencija zaista, ne možemo ih 

podcijeniti da nije bilo nijedne intervencije, neke su se odnosile i na lokalne samouprave, na 

državna preduzeća manje, možda će ih biti, ali govorim pošto ste to pitali da li – da, ni po babu, 

ni po stričevima. I ja apelujem na sve da se prema državnoj kasi odnose bolje nego prema kućnom 

budžetu. Ne ni kao u odnosu na kućni budžet, nego bolje nego prema kućnom budžetu. To je 

mnogo teško, zato što je to, čini mi se, da je malo i mentalitetske prirode i način na koji se mi 

ophodimo prema nečemu što je javno dobro, ali apel je da se ophodimo krajnje domaćinski da 

znamo da u jednom trenutku mi nećemo biti tu i da iza nas treba da ostanu neki rezultati. Želim 

da napomenem, jer ste Vi rekli jedno preduzeće, ja ga neću imenovati, gubitak je bio 10 miliona 

eura i nije tačno da je izazvan samo poremećajem tržišta, odnosno visokom cijenom električne 

energije. To nije tačno. I kada sam govorio da su neki organi preduzeli neke mjere, to se odnosilo 

na to preduzeće. Šta će iz svega da bude i hoće li imati neki epilog, ovaj ili onaj, ne ulazim, niti je 

to dio koji pripada premijeru, ali želim da ga naglasim. Kada je riječ o Rudniku uglja da li se ljudi 

masovno zapošljavaju, Rudnik uglja je malo proširio svoju djelatnost, bavi se i proizvodnjom nekih 

drugih stvari, proizvodnjom i ljekovitog bilja, između ostalog, proširio je i svoju djelatnost, ali 

želim da kažem zbog građana, ja razumijem da mi često imamo taj problem da stvari 

zaboravljamo, lično ne zaboravljam. Slučano sam se sjetio, taj Rudnik uglja prije samo par godina, 

prije pet - šest godina je imao 14 miliona eura poreskog duga, možda nije bio prvi, ali je bio 

sigurno na vrhu liste, drugi na listi poreskih dužnika. Mislim da je sad situacija značajno drugačija, 

da li je perfektna, vjerovatno nije, ali mislim da je situacija značajno, značajno drugačija. Dajte da 



svi damo doprinos, da se državna preduzeća ne koriste kao partijski bastioni nego da odgovaraju 

svrsi. S tim u vezi da li treba ići na privatizaciju nekih ili na davanje koncesija nekim državnim 

preduzećima, morate da znate moj lični stav, ali on se nekako mora procesuirati kroz Vladu, ali 

ako bude trebalo i kroz Parlament, ja sam za, zato što gdje god menadžement nije državni on u 

suštini daje dosta bolje efekte nego li tamo gdje mi upravljamo na način na koji odgovara 

trenutnoj politčkoj većini.  

Zahvaljujem. 

 

 

 

 Klub poslanika Demokratski front - Nova srpska demokratija, Demokratska 

narodna partija i Radnička partija   

poslanik Slaven Radunović, predsjednik Kluba poslanika Demokratski front - Nova 

srpska demokratija, Demokratska narodna partija i Radnička partija   

 

POSLANIČKO PITANJE 

Da li i dalje važi čvrsto obećanje Vas i potpredsjednika Jokovića, koje ste dali nakon formiranja 

Vlade, da će Vaša vlada u najskorije vrijeme potpisati Temeljni ugovor sa SPC, organizovati popis 

u ovoj godini i najozbiljnije razmotriti savjet SAD i EU da se Crna Gora uključi u Otvoreni Balkan? 

Da li ste spremni da rizikujete pad Vlade nakon tih odluka? 

 

Ovo pitam s obzirom da se iz nekih partija koje čine Vašu vladu ili je podržavaju u Parlamentu, 

čuje potpuno otvoreno protivljenje ovim obećanjima?  

 

ODGOVOR 

Poštovani poslaniče Radunoviću,                                                                           

Sve što sam ikad rekao-  ja iza svojih riječi stojim. I nema od toga nikakvog mrdanja. Šta sam 

najavio u ekspozeu, šta sam ranije kolegama koji su htjeli i iskazali spremnost da podrže 

manjinsku Vladu, to ćemo da idemo da realizujemo. Jedno po jedno, ima politički sporazum, on 

ima određene tačke, oko nijedne nije specijalna žurba. Ali lično, trudim se da stvari što se kaže, 

skidam sa dnevnog reda i da one ne ostaju na stolu. Danas smo evo kroz dva ili tri pitanja pričali 

o temama koje su ekonomskog karaktera. Ja bih volio da se najveći gro diskusije u Crnoj Gori 

svodi na teme ekonomskog karaktera. Mislim da jedna tema koju ste Vi pomenuli od ove tri zaista 

jeste ekonomskog karaktera, mada i ova druga o popisu može da se isto tretira slično. Evo da 

krenem redom. Što se tiče Temeljnog ugovora, pa to je obaveza Države. Stupićemo u rješavanje 

tog problema. Žao mi je što je problem. Ja ga ne vidim kao problem, vjerujte. Ja ga uopšte ne 



vidim kao problem. Temeljni ugovor će biti potpisan u skladu sa Ustavom i zakonom. Lično 

smatram da ovaj Temeljni ugovor će biti najviše u skladu sa Ustavom i zakonom u odnosu na sve 

ono što je ikad potpisala Vlada Crne Gore. Odgovono tvrdim pred građanima. Neka pogledaju sve 

dokumente komparativno, svima želim sve najbolje. Takođe, druge vjerske zajednice koje budu 

željele, iskazale želju, iskazala je da budem iskren i CPC, jutros sam primio poziv napismeno- 

tretman države je identičan. Tretman države je apsolutno identičan, svi imaju jednaka prava i 

obaveze. Bez tenzija, bez ikakvog problema, bez bilo čega. Ja ne vidim nikakav problem u tome. 

Očekujem da se pitanje Temeljnog ugovora sa SPC riješi uskoro i mislim da možda i u toku ove 

nedjelje ili u ova dva tri dana, sada da ne bude precizno ćemo javnost obavijestiti (naravno, to će 

ići na komisije, ići će i na Vladu) i onda neka se svako izjasni na način na koji oće. Ima li disonantnih 

tonova, kao i oko svega ima disonantnih tonova. Nije to nikakav problem. Da li neko želi da ruši 

Vladu oko toga, to isto nije moj problem. To nije isto moj problem. Ja ću dok budem na mjestu 

premijera, isključivo da se bavim državnim pitanjima. Ni moj GP URA me ne interesuje. I tamo 

ima disonantnih tonova. Insteresuje me samo država Crna Gora. Hoće li Vlada trajati dva dana, 

tri dana, mjesec dana, godinu dana, pet dana, ne znam. Neka odluči državni Parlament. Mislim 

da tretiranje ovakvih tema treba da se završi na jedan najbolji mogući način, pošten način, način 

koji je fer, u interesu Države i vjerskih zajednica i da se na taj način pređe na druge teme. Kad je 

riječ o drugoj temi ona je vezana za popis. Evo, da ne bih odužio. Ja ga isto doživljavam kao Vi. Mi 

smo svoju obavezu obavili, mi smo napravili Zakon o popisu. Da, doći će u Parlament, ali usvojen 

je na Vladi, to sam htio da kažem. On je po meni isto stvar koja u Crnoj Gori dobija političke obrise. 

Ja nisam siguran da će se ljudi različito izjašnjavati danas ili za šest mjeseci. Čak i ako ima tako 

labilnih osoba u Crnoj Gori, a možda ih ima, mislim da nisu na nivou statističke greške, nego da 

vjerovatno ih nema više od stotinu. Ostali svi znaju i koliko imaju članova domaćinstva i kako se 

osjećaju i sve ostale...i, da li imaju zemlju, da li su u stočarstvu, da li su u nekoj drugoj branši, 

koliko su njihovi prihodi, to je to. Danas ili za šest mjeseci ili za godinu dana, potpuno će se svako 

isto, identično će se izjasniti. Treba i to da bude tema koja treba da se završi. Popis se održava 

svakih deset godina. Bio je 2011., zbog korone nije bio 2021., možda ni Vlada nije bila toliko 

raspoložena, dajte da vidimo u jednom razumnom roku da se on ispoštuje. Ne bih volio i to je 

utvrđeno u Predlogu da on bude u periodu kada se održavaju izborne kampanje, a znate da nas 

čekaju Izbori i lokalni i parlamentarni, predsjednički i td., tako da to moramo da vodimo računa. 

I kad je riječ oko Open Balkana ja sam iznio svoj stav. Iznio sam ga i ranije. To što se neko sada 

pravi da izmišlja toplu vodu, to nije moj problem. Ja sam ga iznio i ranije i prije nego što sam bio 

premijer. Iznio sam svoj stav. Nikakva žurba ne postoji, unutar Vlade se formirala Radna grupa, 

vodi je potpredsjednica za evropske poslove i regionalnu saradnju. Slobodno, čuo sam da treba i 

Parlament da otvori raspravu oko toga, je li Bog dao; što više rasprave i dijaloga, pametnije će 

valjda biti odluke na kraju. Ja vidim regionalnu saradnju kao veliku prednost za Crnu Goru, neko 

vidi regionalnu saradnju kao veliku negativnost za Crnu Goru. Neko želi da živi u devedesetim, 

neko želi da živi u 21. vijeku, to je to, postoje te razlike. Ja želim samo da kažem zbog turističke 



privrede, znate da sam veliki fan, dolazim s primorja. Ne mogu da se oduprem pritiscima ljudi 

kako sad zbog nedostatka certifikata ne mogu da ulaze djeca iz regiona zato što nemaju pasoš, 

nego imali su dosad praksu koja je ove godine prekinuta jer je protivzakonita i ne mogu da uđu u 

granične prelaze i onda se žale i td. Razumijete? I onda, kažete pa dobro, ajmo da idemo u 

liberalniji odnos. Kažem jednu stvar, čisto da znaju građani Crne Gore. Srbija i Kosovo su ukinuli 

granicu preko vikenda, podigli su rampe. To će značajno negativno da utiče na naš turistički 

proizvod. Zašto? Zato što ljudi žele lakše, sve žele da rade na lakši način. Zašto postoji eUprava? 

Da bi ljudi na lakši način aplicirali za neki dokument. A ne na teži način da čekaju u redovima po 

dva, tri sata. I sad ću Vam dati jednu statistiku, koju ste Vi pomenuli, čisto tema za razmišljanje. 

Znate koliko je po istraživanju Svjetske banke (SB), čekanje kamiona na svim granicama zemalja 

Zapadnog Balkana za jednu godinu? 1142 godine. Svih kamiona na svim granicama za jednu 

godinu 1142 godine. I mi hoćemo da budemo konkurentni, mislimo ne, neko želi protiv nas nešto, 

mi želimo evropskim integracijama... U Ohridu sam vidio RCC, čitam neke analize određenih 

analitičara koji su se sad pojavili, apliciraju za neka važna državna preduzeća. Nije nikakav 

problem, samo neka analizu urade na objektivan način. I raduje me što ste vi spomenuli ovo iz 

DF-a, pošto vam se spočitava ta proruska nota, da je američka administracija apsolutno za to. I 

sad pošto se u CG sve poremetilo, sad ovi što su bili hiper američki nastrojeni, oni više nisu. A ovi 

što su bili malo proruski, oni su sad proamerički. Eto, to vam je čitava suština priče ali u svakom 

slučaju da završim, ja sam vrlo afirmativan prema toj ideji. Mislim da ona nosi samo benefite za 

CG, a naravno ona nikako ne treba da bude supstitut za EU kojoj mi težimo i koja je naš krajnji 

cilj. Vjerujem i zemalja regiona, ali za Crnu Goru je to krajnji i najznačajniji spoljnopolitički cilj. 

Zahvaljujem!  

 

 

Klub poslanika Socijalističke narodne partije 

poslanik Dragan Ivanović, predsjednik kluba poslanika Socijalističke narodne 

partije 

 

POSLANIČKO PITANJE 

Gospodine predsjedniče Vlade, doktore Dritane Abazoviću, u ime poslaničkog kluba Socijalističke 

narodne partije postavljam Vam sljedeće pitanje: 

 

Da li ste za period od 2 mjeseca, koliko ste na njenom čelu, zadovoljni sa radom Vlade? 

 

 



ODGOVOR 

Uvaženi poslaniče Ivanoviću,  

Dakle, hvala na pitanju.  

Vaše pitanje je bilo ''da li smo zadvoljni sa prvih 50 dana rada Vlade ili dva mjeseca''. 

Dakle, ja sam izuzetno zadovoljan. Pored svih izazova, koje svaka Vlada ima, pa I naša to nije ništa 

strašno. Mislim da smo sve ono što je naša agenda ispunjavamo. Nisam ja, odmah da Vam kažem, 

opterećen time što neko ima različito mišljenje, ja mislim da je to dobro, da to otvara neke nove 

vidike I da je to jačanje demokratskog bića Crne Gore, pa I unutar same Vlade. Vlada je raznolika, 

inkluzivna je. Ja samo se trudim da nekako povećam efikasnost. I ako ima jedna stvar sa kojom 

nisam zadovoljan to je da mi I dalje odluke donosimo sporo. Ili sporo za poimanje premijera. I 

neke tačke koje ste Vi naveli, neke stvari koje ste Vi naveli mislim da mogu brže da se rešavaju, 

ali ako je to … potrebno vrijeme za apsorbovanje određenih informacija ili potreba našeg društva 

onda šta da radimo. Ali, defintiivno trudimo se da povećamo efikasnost. Zašto sam zadovoljan? 

Zato što smo rekli da Vlada ima dva cilja. Jedan je vladavina prava, drugi je ekonomski razvoj. 

Mislim da se I u jednom I u drugom postižu rezultati. Dakle, neću reći o onome što su rezultati 

drugih institucija kao što je Specijalno državno Tužilaštvo, ali ću reći da će se vrlo brzo naći Zakon 

o porijeklu imovine pred vama, da je on vraćen od evropske Komisije I da sada dolazi itaijanski 

stručnjak koji će dati završne komentare sa našom radnom grupom. Ja se nadam da vi do 31. Jula 

ćete biti u mogućnosti da glasate.Isto tako I druga zakonska rešenja koja se pripremaju, a kada je 

riječ o ekonomiji, pored ove nedaće koja je pogodila cijeli svijet, mislim da ima mnogo pozitivnih 

stvari na koje se dovoljno ne stavlja akcenat. Ne stavlja se dovoljno akcenat. Dakle, 13.jula, ako 

ne bude nekih promjena, a I ako ih bude one se računaju danima, Crna Gora treba da otvori auto-

put. Crna Gora treba da stavi kamen temeljac za žičaru Kotor – Lovćen koja će sigurno biti 

spektakularna I instaliraće se za osam mjeseci. Otvoriće se bulevar prema Danilovgradu. Imaćemo 

otvaranje, jer građani sve govore ‘’ fabrike, fabrike, fabrike’’ , do kraja ljeta imaćemo otvaranje 

tri fabrike u Tuzima. Jednu očekujemo do kraja ovog mjeseca, koja će zapošljavati najmanje 100 

ljudi, a tri do kraja ljeta. Krenuli smo sa velikim infrastrukturnim projektom mosta preko Bojane, 

koji treba, završni projekat treba da bude spreman sredim avgusta ili krajem avgusta I onda da 

krene revizija I onda će trebati vjerovatno par mjeseci da se započne I taj projekat. Razmišljamo 

o cementari u Pljevljima, to treba da bude isto projekat koji treba da se realizuje prilično brzo. 

Brojni energetski projekti koji su na čekanju , deblokirali smo ih. Deblokirali smo jedan hotel sa 

pet zvjezdica koji će se graditi po prvi put u Ulcinju. Ja očekujem za dva dana ili tri da imamo 

dozvolu za prvi od pet zvjezdica na Velikoj plaži, poslije 30 godina. Dakle,dosta ima te ekonomske 

aktive koja je neprimjetna. IT sektor, zamolio sam cijenjenu predsjednicu prilikom našeg 

neformalnog susreta prije Premijerskog sata, vezano za Zakon o strancima koji će definisati 

digitalne nomade, status digitalnih nomada, mislim da je to nešto što je za sve prihvatljivo, da još 

jednu multinacionalnu kompaniju, veliku, dovedemo u Crnu Goru. Oni samo čekaju to zakonsko 

rešenje. Mi smo u kašnjenju jer smo obećali da će to da bude prilično brzo. Sada već 15, 20 dana 



smo u nekom zaostatku. Nadam se da će biti brzo, a ART 3D je već počeo da radi. Dakle, mislim 

da se u mnogim sektorima radi dosta dobro. Sjever države nam je poseban fokus. Ostajem 

posvećen projektu koje ne želim da budee obećanje jer ne želim da se pretvori u nešto što je bilo 

u prethodnom periodu, a to je izgradnja Air park Berane. Ne aerodrome, nego Air park koji će da 

podrazumijeva još dvije djelatnosti koje će ići uz aerodrom. To je nešto čime sam ja preokupiran. 

Ove teme koje ste Vi tretirali, koje je tretirao I kolega Radunović, možda I neki drugi poslanici  

jesu oni izazivaju najveću pažnju javnosti, ja ih ne tretiram kao problematične. Lično, ne tretiram 

ih kao problematične. Da li će one imati prohodnost, neće imati prohodnost pokazaće vrijeme, 

ne tretiram ih kao problematične. Meni je problematično kako mi da počnemo izgradnju nekog 

velikog infrastrukturnog objekta. To treba da dogovorimo, kako da počnemo izgradnju nekog 

velikog infrastrukturnog objekta, kako da nastavimo izgradnju auto-puta. Time treba da se 

preokupiramo. Kako da izgradimo brzu saobraćajnicu, ako već ne gradimo auto-put, Jadransko – 

Jonski, brzu saobraćajnicu na primorje gdje imamo velike čepove. Otvorićemo, inače, vodeni 

terminal u Tivtu, koji jeste malo imrpovizacija za ovu godinu ali  će ljudi imati servis, a odmah 

posle ljeta će se otvoriti tender da se napravi pravi onaj kako treba sa svim sadržajima. Ali I ove 

godine, već je spreman, mislim da ga možemo pustiti u funkciju, možda čak I ovog vikenda. Došao 

je najveći dok u Bijeloj od 192 metra. Dakle, treba samo da vidimo, ne možemo mi da imamo 

optimističku priču ako su nam misli pesimistične, niti Crna Gora može da uspije ako u to ne 

vjerujete. To je to. Ko ne vjeruje da će ona uspjeti, ona sigurno neće uspjeti tako Ko vjeruje da 

ona može da uspije I predano radi da ona uspije – uspjeće. Bilo koji projekat, uspjeće I ništa 

aposlutno, nijedan nije nemoguć. Kad kažem nije nemoguć ne mislim na neke iracionalne stvari 

koje neko može da postavi na dnevnom redu, ali nešto što se tiče ukupnog razvoja zemlje. Ja sam 

zadovoljan I očekujem da do 31.jula zajedno konstatujemo još veći progres.Zato je moja molba, 

ne znam da li ću se javiti u zavisnosti od Vašeg komentara. Dakle, moja je molba I prema državnom 

Parlamentu da probamo da odradimo ono što je naša obaveza na evropskom putu, da dođemo 

do dvije trećine I osim izbora Tužilačkog savjeta da izaberemo Sudski savjet, nove članove 

Ustavnog suda I Vrhovnog državnog tužioca. Ako to uradimo, to je stvar koja je istorijska jer ćemo 

dovesti pregovore na zadnju tehničku fazu gdje ćemo moći da zatvaramo poglavlja. Međutim, 

Vlada vam u tome može pomoći. Ne može donijeti odluku u vase ime, ali moj je apel, krajnje 

kolegijalan I građanski da I to uradimo do 31. Jula odnosno u narednih mjesec i pet dana.  

Zahvaljujem.  

 

 

 

 

 

 



Klub poslanika Demokrate – Demos - Mir je naša nacija 

poslanik prof. dr Miodrag Lekić, ovlašćeni predstavnik Kluba poslanika Demokrate 

– Demos – Mir je naša nacija 

 

POSLANIČKO PITANJE 

Gospodine Abazoviću,  

Zbog nečuvenog političkog zahvata kojim su poražene poilitičke snage na posljednjim izborima – 

inače nesporno i direktno odgovorne za stanje duboko podijeljenog, korumpiranog i 

kriminalizovanog crnogorskog društva, neodržive i prezadužene ekonomije – postale vlast, dok je 

daleko najveći dio pobjedničkih snaga na izborima postao opozicija – postavljam sljedeće pitanje:  

Da li je 43. vlada, sa vraćanjem na vlast DPS-a i njegovih partnera nastala u kombinaciji nekog 

oblika međunarodnog paket aranžmana, zapravo djelovanjem određenih službi ili osoba van naše 

zemlje i domaće autoklonijalne saradnje – proizvodeći tako i sliku samoponištavanja države, 

posebno njenog ustavnog karaktera? 

Ili smatrate da je vlada, sa dominantnim i nerformisanim DPS-om na vlasti, nastala na bazi 

suverene volje građana (na posljednjim izborima 30. avgusta) kao osnovnim demokratsko-

ustavnim postultom koje poznaju demokratska društva? 

Sastavni dio iste teme jeste i pitanje: 

Da li u aktuelnoj vladi faktički postoje ili djeluje više vlada? 

- Ovo pitanje postavljam na osnovne javne percepcije da u vašoj vladi funkcioniše više vlada, 

načinom glasanja i stilom otvorenog, pa i ponižavajućeg javnog oponiranja Vama kao 

premijeru – što sve zajedno dopunski degradira format i javni autoritet vlade. 

- Predmet naše usmene debate biće i pitanje da li 43. vlada izražava kontinuitet poslednjih 

vlada DPS-a i prethodne 42. vlade, dakle perioda funkcionalnog urušavanja crnogorske 

države ili smatrate da se radi o vladi reformskih promjena nefunkcionalnog i korumpiranog 

sistema koje su tražili građani na poslednjim izborima? 

 

ODGOVOR 

Zahvaljujem predsjednice, poštovani profesoru Lekiću, dakle, Ja jako poštujem vaš kritičan stav, 

i naravno da sa velikim uvažavanjem prihvatam i kritiku i neke dileme koje jesu analitičke. One 

nijesu u domenu propagande kao kod možda nekih drugih političara, nego imaju neku nit koju ja 

sam oduvijek poštovao i poštovaću i ubuduće bez obzira što možda na neke stvari gledamo 

različito. Dakle, odmah želim da vam kažem, kada je riječ o 43.Vladi, i kako je ona nastala. Ona je 

nastala iz nefunkcionalnosti 42.vlade, ovdje sam zajedno sa vama, zajedno smo izabrali 42.vladu 



koja je bila odraz volje građana 30.avgusta, sve su to činjenice, vlada je dobila svoje povjerenje, 

vlada je radila, imala je segmente u kojima je radila jako dobro, možda je imala neke segmente u 

kojima nije radila toliko dobro. Ona nije pronašla zajednički jezik sa parlamentarnom većinom. 

Najmanje za to sam kriv ja, rekao bih da ste i vi najmanje krivi, ali ajde da sada ne  ulazimo u te 

pojedinosti. U tom trenutku postojale su dvije solucije. Jedna solucija je da se nastavi tako bez 

parlamenta, i druga solucija koju smo mi legitimno izabrali je da ponudimo model manjinske 

vlade, da ga ponudimo ne da prinudimo bilo koga da ga podrži ili ne.   

Kao odgovorni političari dali smo jedan model koji možda nije perfektan 2x, ali koji smo smatrali 

optimalnim, i najbolji u tim okolnostima i on se ostvario. Sada vi s pravom možete da kažete pa 

zašto nismo pošli na izbore, možemo i sada da odemo na izbore. Da bi otišli na izbore , ja sam sad 

rekao, treba da izaberemo članove Ustavnog suda, to je prva stvar, a i da završimo izbornu 

reformu, ako budemo mogli da je završimo. Ne insistiram ni na čemu, niti ja imam to pravo, ali to 

moramo da odradimo. I na kraju neće niko izbjeći sud građana, apsolutni niko neće izbjeći sud 

građana. Ja mislim da smo se mi odlučili za dobar model, zahvalan sam svima koji su to podržali, 

ko i nije podržao i kritikuje isto sam zahvalan. Nemam nikakav problem sa time. Tačno je, vi ćete 

sada reći, vlada je takva da ima disonantnih tonova da možda ima dvije vlade u vladi, tri vlade u 

vladi, ne znam, ja lično sam zadovoljan kako se radi. Naravno mi smo manjinska vlada, mi nismo 

vlada koja može da generiše toliku političku stabilnost. Međutim, u kratkom vremenskom roku 

pokazali smo da možemo odraditi dvije tri stvari za koje ja mislim da je svaka država 

zainteresovana, a onda ću doći i do NATO-a i do službi. Prva, da Vlada profunkcioniše, druga da 

parlament profunkcioniše. To su bile osnove da bi mogle i ove druge teme koje smo danas ovdje 

tretirali, vezano za životni standard građana, da nekako učinimo vidljivim, odnosno da 

efektuiraju. To je to.  

Kada je riječ o službama, znate kako, Crna Gora je puna teorija zavjere. Odnosile su se i na 

prethodnu vladu. Pa i na moj rad, i na rad drugih možda ministara, itd, šta da radimo, dakle, mi 

ne možemo da zabranimo ljudima da oni promišljaju na način na koji žele. Ali hoću da kažem, da 

su naše ideje, ja govorim sada u ime predsjednika vlade, koji je iznio tu ideju potpuno autonomno. 

Kao što je svaka ideja potpuno autonomna. Dali ona nailazi na podršku međunarodne zajednice, 

ja mislim da nailazi i to na veliku. Ja sam lično na to ponosan. Ali dali oni imaju ključnu ulogu u 

tome, ja mislim da nemaju. Niti uopšte imam dilemu, ..niti da bi imali neku dilemu da sutra kad 

bi državni parlament odlučio drugačije, da bi sad oni nešto lili krokodilske suze ili iskrene suze, u 

odnosu na 43.Vladu Crne Gore. To vam je najveći dokaz..da li je neko.. Ali dali misle da iz političke 

nestabilnosti preći u neku dozu političke stabilnosti, usled ukupnih geopolitičkih pojava u Evropi, 

ja mislim da bi svako racionalan se odlučio za tu stabilnost.  

Kada je riječ o NATO-u, možda ga neko zloupotrebljava, ja bih vaš argument prihvatio više da ono 

što ste rekli da se desilo na sjednici desilo , se zapravo efektuiralo na način na koji je predloženo. 

Međutim, s obzirom da se efektuiralo na drugi način, i da je predsjednik vlade iznio stav da to nije 

nikakva restrikcija, da neko obavlja neku značajnu dužnost unutar državnog preduzeća, onda 

mislim da taj argument nema tu snagu koju bi imao da zaista to nije bilo tako. Ja lično mislim da 



EPCG nema nikakve dodirne tačke sa NATO-om, dali ona može da se podvede pod neku 

bezbjednosnu, može u kontekstu ove krize, može i to da se podvede, ali to mislim da sa Crnom 

Gorom nema previše veze. Ne smetaju mi ljudi2x koji su drugačije partijske orijentacije, naravno, 

religijske, nacionalne, svakakao ne, seksualne kako god, to mi apsolutno ne smeta, ali ni partijske 

da ne bude, i nemam nikakvu dilemu oko toga. Dali neko od tog NATO-a pravi sebi štit, dali želi 

da to iskoristi kao argument više , političko pozicioniranje, za komunikaciju sa svojim biračkim 

tijelom ili sa svojim glavnim odbom, to bih se složio da postoji. I ja to identifikujem. Lično nisam 

pobornik toga. Isto kao što imamo nekad onu želju da se sakrijemo kao iza nacionalnog interesa, 

pa nešto pokušavamo da guramo polarizaciju u kontekstu kao da na taj način spašavamo neki 

nacionalni interes a u suštini iza toga stoji neki partijski intres. I to vrlo uzak. Slažem se, takvi 

fenomeni su postojali i ranije. I ja bih volio da zajedno, pošto ste vi prepoznali možda dio dobre 

namjere, da se neke stvari, neka zakonska rješenja, ovdje izglasaju zajedno, i da se neke stvari 

koje su za građane korisne, ja bih volio da se oni efektuiraju. Zašto? Zato što mislim da, bez obzira 

što ćemo mi u jednom trenutku i otići na izbore i promijeniti Vladu, itd. I promijeniti ministre, 

upućeni smo jedni na druge. Mi kao Crna Gora upućeni smo jedni na druge. Svi ljudi ovdje koji 

žive.  

I zbog toga želio bih da damo minimalni doprinos, a vjerujem da smo dali ne baš minimalni ali 

smo dali značajni ,ne minimalni nego značajni u tome da se Crna Gora pomiri.2x. I da postoji jedan 

osjećaj veće inkluzivnosti nego što je to ranije bio slučaj. Kad bi svi dali po mali doprinos, ja mislim 

da bi to u konačnici baš efektuiralo nečim pozitivnim, nečim lijepim, ali vjerovatno je to put koji 

zajednički moramo da pređemo. Izvinjavam se zbog prekoračenja i zahvaljujem. 

 

 

 

Klub poslanika Crno na bijelo 

poslanica Suada Zoronjić, ovlašćena predstavnica Kluba poslanika Crno na bijelo 

 

POSLANIČKO PITANJE 

Poštovani predsjedniče Vlade,  

Šta planirate da učinite da državne institucije rade transparentno i budu servis građana koji su 

najvažniji resurs ove zemlje? 

Takođe, najavljeni Zakon o oduzimanju imovinske koristi stečene kriminalnom djelatnošću je po 

poslednjim informacijama u završnoj fazi. Da li i u kojoj mjeri mislite da možete vratiti poljuljano 

povjerenje građana u institucije i državu? 

 



ODGOVOR 

 

Hvala cijenjena potpredsjednice Bošnjak,  

Poštovana poslanice Zoronjić,  

 

Hvala na pitanju. Dakle, ja ću se osvrnuti, daću kratak odgovor na ono što ste mi postavili kao 

bazično pitanje, osvrnuću se i na Vašu diskusiju vezano za problem o jednom konkretnom fondu.  

 

Dakle, što se tiče transparentnosti, znate da se, evo malo su povezana pitanja, već su se čule da 

o tome nećemo imati nikakvu restrikciju. Zašto je važan taj Zakon o porijeklu imovine, i zašto 

kasni, samo da ne bude nekih dilema, dakle čekali smo ih šest mjeseci da Evropska komisija da 

svoje komentare, i ti komentari jesu bili u jednom dijelu negativni u smislu da se traže neke 

korekcije, i ekspert koji je radio na tom Zakonu će doći i pridružiće se našoj radnoj grupi ovdje, 

koja je sačinjena unutar ministarstva i nakon toga će moći da se proslijedi Skupštini. Međutim, 

on mora da bude funkcionalan, zato što ga imaju neke zemlje a on ne pokazuje rezultate. Svaka 

zemlja ima neke svoje karakteristike i tu je najveće pitanje ko će da vrši taj nadzor. Ko će da vrši 

nadzor, to je, da li će da radi to poreski organ ili će to da radi Tužilaštvo. Mi bismo voljeli možda 

da radi Tužilaštvo ali to treba da se zna da će obim posla njihov onda toliko da se uveća pod ovim 

kapacitetima koje imaju, na šta će to da liči i kako će da efektuira, ostaje kao velika dilema, ali 

definitivno to treba da bude velika podrška ovome o čemu Vi pričate da imamo potpuno jasna i 

čista posla vezano za to kako je neko sticao imovinu u prethodnom periodu. Ko god je stekao na 

legalan način, sretno je, mi navijamo da naši građani budu što bogatiji, ali isto tako mora postojati 

i doza odgovornosti.  

 

Kad je riječ o ovome što ste Vi naveli, u Fondu zdravstva postoje velike dubioze, ogromne dubioze, 

finansijske, i to će biti veliki izazov i za sadašnjeg ministra finansija, ja sam siguran i za budućeg 

ministra finansija, kao što je bilo i za prethodne ministe finansija, i za vlade normalno. Velike 

dubioze. Tamo su nagomilani ogromni dugovi, zaista veliki. Sada, ko je krivac il' ko nije krivac, da 

li je bilo racionalnog trošenja il' nije bilo, znamo da zdravstvo nije baš bilo na nekom 

spektakularnom nivou u Crnoj Gori nikada, pa da su se gomilali toliki troškovi... Kada je riječ o 

ovome konkretno Vašem pitanju i Vašoj konstataciji vezano za stomatologe u Crnoj Gori, ja nisam 

do kraja upućen u ono što je bit problematike. Ako imate neku informaciju više, a sigurno imate, 

ja bih Vas molio da mi je proslijedite i nemojte da mislite da ćemo imati obzira prema bilo kome, 

ako se radilo o ovome kao ste Vi to prilično grubo nazvali, reketiranju. Ja sam se do sada susretao 

sa reketiranjem investitora. Dakle, da li su te radnje bile, stvarno se izvodile ili ne, ne znam, ali su 

ljudi dolazili i govorili da nisu mogli da započnu projekat zato što ih je neko stalno pritiskao. Sada 

više toga nema, i stav jednostavan je Vlade, ko god osjeti neki pritisak, a koji nije zakonski 

osnovan, e ako je zakonski osnovan... ko god osjeti pritisak, da nije zakonski osnovan, slobodno 



može da pokuca u Kabinet premijera, spremni smo sve, svakoga da zaštitimo na svakom mjestu, 

i da identifikujemo imenom i prezimenom, ako neko zaista ne želi da dozvoli da nešto što treba 

da bude novi proizvod u Crnoj Gori, da se ne realizuje. Dakle, to važi i za ovo što je problematika 

o kojoj ste Vi rekli ali generalno važi za ono što su investicije. Evo pomenuo sam taj podatak od 

jutros da je u prvih pet mjeseci bilo 306 miliona eura stranih direktnih investicija, ja bih volio da 

se to poveća, siguran sam da nije bilo dešavanja u Ukrajini, da bi to bilo značajno veće zato što je 

Crna Gora sad u trendu i dešava se ono što se dešavalo kad je stekla nezavisnost 2006, kad je 

jedno godinu – godinu i po dana bila super atraktivna ali nije iskoristila čini mi se na najbolji način 

taj period, iako je došlo i u tom periodu nekih investicija ali mislim da smo u mnogim segmentima 

pogriješili ili izabrali pogrešne ljude. Sada mislim da zaštitne klauzule su nam mnogo jače i to treba 

da se odnosi kako za privatni sektor, tako i za javni.  

 

Kad je riječ kako ćemo vraćati i finansirati Fond zdravstva, ostaju neke dileme. Znate da je novi 

Budžet predvidio da nema više naknada, odnosno odvajanja za zdravstveno osiguranje, to će 

stvoriti određene dubioze, već ih stvara, bolja naplata poreza sad za sad kompenzuje postojeću 

situaciju. Mi smo imali jednu akciju za koju ste Vi upoznati, pričali smo prošli put, iz Vašeg kluba 

je bilo pitanje vezano za šverc cigareta, tada se pojavila jedna ideja da ako se realizuje ta prodaja, 

naravno uz zakonsku infrastrukturu, da bi i taj novac ili dio tog novca mogli da kompenziramo i 

za zdravstvo, lično nemam ništa protiv toga ali kada će taj momenat zaista da se pojavi i koji će 

to obim biti, to ostaje da se vidi.  

 

Da zaključim, sve što imate, molim Vas, jer nisam zaista bio upoznat sa ovakvim vidom, Vi ste me 

nekoliko puta podjećali na probleme sa stomatolozima u Crnoj Gori ali nisam imao do sada 

informaciju da neko zaista nekim nelegalnim radnjama pokušava nekoga da prinudi da uradi 

nešto ili da postupi na neki način, a ako bude, vjerujte imaćete u meni prvog sagovornika da 

zajednički pokušamo to da raskrinkamo ukoliko se radi o nekim nezakonitim radnjama. 

 

Zahvaljujem. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Klub poslanika Demokratski front – Pokret za promjene 

poslanik prof. dr Branko Radulović, predsjednik Kluba poslanika Demokratskog 

fronta – Pokret za promjene 

 

POSLANIČKO PITANJE 

Gospodine Abazoviću,  

da li uviđate da moramo urgentnim finansijskim i drugim mjerama značajno unaprijediti socijalni 

i ukupni status građana i preduprijediti brojne izazove? To je veoma složeno imajući u vidu brojne 

naslijeđene limite, haotično stanje, kao i izvjesne turbulentne i ekstremne klimatske, geopolitičke, 

energetske, prehrambene, zdravstvene i migracione promjene. Posebno treba imati u vidu 

socijalno najranjivije grupe, kao što su penzioneri, nezaposleni, tranzicione žrtve, lica sa 

invaliditetom i drugi ugroženi.  

 

ODGOVOR 

 

Profesore Raduloviću, i prošli Premijerski sat, neće zamjeriti ostale koleginice i kolege, moram 

konstatovati da Vi stvarno postavljate stvari onako kako meni najviše prija, ne u političkom 

smislu, nego jednostavno targetirate teme koje su tačne i koje su životne, i  koje imaju neku viziju. 

Zbog toga sam Vam zahvalan i odmah sam, nakon što smo imali prethodni Premijerski sat, 

zainteresovao se za Prostorni plan. Vi ste Ga kritikovali, vidio sam i javno da ste ga kritikovali. 

Lično, ne mislim da je za toliku kritiku, ali sigurno postoji mogućnost da se unaprijedi. Zašto? Zato 

što je taj Prostorni plan zapravo plan kuda ova zemlja želi da ide. Vi ste ovdje sada naveli nekoliko 

stvari koije građani treba da čuju, koje su od presudnog značaja za našu budućnost. I ja se slažem 

– ne bih baš bio toliko pesimističan da će narod baš biti gladan, ili da će doći do neke velike 

kataklizme. Nadamo se da neće. Ja sam siguran da neće, ali mi moramo da djelujemo brže i ne 

treba da se plašimo. Ovu zemlju, u ovoj ekonomskoj situaciji, između ostalog, drži taj iracionalni 

strah. Strah od otvaranja, strah od investicija, strah od ulaska u velike infrastrukturne projekte, 

strah da li mi to možemo... Možemo kao i sve druge zemlje svijeta. Želim da Vam kažem jer niste 

pomenuli, nijeste vjerovatno stigli sve da objasnite u deset minuta, ali želim da kažem da je naša 

intencija da vratimo Luku Bar u sto procentno državno vlasništvo. Nakon toga da se nađe svjetski 

operater da potpuno promijeni Luku. Jer, ko bi ušao u Luku da radi na ispravan način, i da uradi 

veliki, „mega hub“ za kontejnerske terminale, taj bi morao, ili bi motivaciono djelovao  na 

investitore da odrade Autoput, da ga kompletiraju prema Srbiji, odnosno Beogradu i Budimpešti 

i modernizaciju željezničke infrastrukture. Bez toga, Luka nikome  nije interesantna. Taj koji dođe 

da bude veliki operater, ne interesuje ga tržište od šesto hiljada ljudi. To je za svakoga malo 



tržište. Tržište od deset, petneaset ili dvadeset miliona ljudi, može da bude jako interesantno. 

Država sada ima šansu, s obzirom da su postojeći investitori, postojećih kompanija, izrazili 

spremnost da izađu iz posla, iz svojih razloga, mi smo spremni da uđemo u razgovore. Već smo 

sa ministrom finansija dogovorili dinamiku, da vidimo kako to možemo da preuzmemo nazad u 

naše vlasništvo. Dakle, treba i povećavati državnu imovinu, a ne  samo umanjivati.  

Sa druge strane, vjerujte, ogroman je problem u otporu lokalnog stanovništva zbog visine cijene 

za brzu saobraćajnicu koja treba da vodi od Kotora prema Budvi. Lično mislim da bi trebalo da 

bude vrlo motivišuće za ljude da im prođe brza saobraćanica – bilo da im prolazi kroz imanje ili 

pored imanja. To će vrijednost njihove nekretnine da učini višetruko značajnom. Međutim, znate 

kako, svi vide neku šansu. Misle da je ova država Kuvajt i da ona može da svaku cijenu koju neko 

nametne, da ona može da plati. To je jedan dio problema, ali potpuno se slažem da, osim 

Autoputa koji nas povezuje sa Srbijom, da treba da imamo i dobru saobraćajnicu, ako ne već 

autoput, koja nas povezuje sa Albanijom i sa Hrvatskom, odnosno sa Bosnom i Hercegovinom.  

Kada je riječ o kriznoj situaciji, mi smo već u Ohridu razgovarali. Mi ćemo uspostaviti Kriznu radnu 

grupu koja nema veze ni sa jedniom inicijativom, koja je nova u smislu da sve šokove koji se budu 

dešavali u regionu, da imamo ljude koji će u direktnoj komunikaciji pokušati da ih riješe. Bilo da 

se radi o krizi hrane – Vi ste dobro rekli – nekada je i važno, pominjao sam za struju, nekada vas 

ni novac ne može dovesti do proizvoda koji želite. To Vi znate. Vi ste inženjer, to se trenutno 

dešava sa solarnim panelima. Solarne panele - može neko sjutra da dobije građevinsku dozvolu i 

sve dozvole i treba mu 18 mjeseci, jer je to rok isporuke fabrike da mu isporuči panele. Zašto? 

Zato što SAD traži da se svi paneli koji se proizvode u Kini da završe na teriitoriji SAD, da su i druge 

države koje su vidjele problem, tražile avansnim plaćanjem da fabrike brže rade za njih i da mi 

nijesmo toliko dobro pozicionirani. Zato nama treba regionalna politika. Regionalna politika nije 

slabost nego snaga. Svaki vid uvezivanja nije slabost, nego je snaga. Svaki vid uvezivanja i biznisa 

i zato se ne treba plašiti. Naprotiv, treba otvoriti zemlju. Treba otvoriti zemlju i omogućiti lakše 

administrativne procedure. Da nam se ne dešava situacija da ljudi za građevinske dozvole čekaju 

po deset godina i da zbog planskih dokumenata kojih nema, ne mogu da realizuju investicije. 

Investicije koje su od životnog značaja za Crnu Goru. Mogu da se realizuju kroz UT uslove koje će 

davati Vlada. Sto puta sam rekao i u Privrednoj komori i ovdje - ko god želi da gradi infrastrukturni 

objekat, koji ima društveni značaj, ne koji je prevara kao u prethodnom periodu što su bili neki 

projekti, veći značaj za našu državu, koji može da generiše zapošljavanje, novu vrijednost i 

povećanje „dži-di-pija“, Vlada će mu dati UT uslove. Tu nema nikakve dileme – ja sam na Vašem 

fonu. Vi ste samo objasnili širu geopolitičku sliku na koju mi ne možemo da utičemo. Vi znate da 

mi ne možemo da utičemo kao mala zemlja.  

Kako do vladavine prava?! Odlukama Parlamenta! Odlukama Parlamenta. Tri odluke Parlamenta 

nam trebaju da bi pospješili. Da li će neko reći: „Pa da, bio je Samit, pa nije bilo prostora za 

Zapadni Balkan koliko se očekivalo“! Istina je, ali treba da krenemo od onoga – završi što je do 

tebe. Sudski savjet, VDT i članovi Ustavnog suda, da bi mogli da idemo na završna mjerila. Poslije 

toga, možemo da zatvaramo poglavlja. Do tada, 23 i  i 24 ne mogu i, po novoj metodologiji, ne 



možemo da zatvaramo ni druga poglavlja za koja smo spremni. Dakle, paralelni su procesi, ali oko 

investicija, ja lično nemam dilemu.  

Želim samo, prekoračiću, ali samo u kontekstu rasprave. Što mislim da treba da se uradi?! Da bi 

se zemlja povezivala, i za naredni Kapitalni budžet – svi putevi koji vode ka drugim zemljama 

regiona, treba da se poboljšaju. Treba nam aerodrom na sjeveru države, bio i mali aerodrom. Ne 

mora možda da bude veliki, treba nam aerodrom na jugu države. Trebao bi nam jedan i na 

području Ulcinja, ali nisam siguran da se može napravitri u kratkom vremenskom periodu. Treba 

nam bolja situacija vezano za vodeni transport. Treba da razmislimo ne samo o koncesiji za 

postojeći trajekt, nego i o drugoj stvari o kojoj ljudi ne razmišljaju. Stvarno ne znam iz kojeg 

razloga. Zašto bi postojala linija samo u Lepetanima?! Je li to jedino mjesto gdje se može preći 

Boka Kotorska. Treba razmisliti i o drugim mjestima, pa iako je putovanje pet minuta duže, ili dest 

minuta duže. Da bi se rasteretio saobraćaj, da ljudi ne bi u kolonama stajali satima i satima. I, 

treba da radimo na produženju turističke sezone. Produženje turističke sezone je nemoguće ako 

ne budemo imali kvalitetne hotele. Zašto?! Zato što moramo da prodamo proizvod za čartere. 

Ako ne budemo prodavali proizvode za čartere, mi ćemo biti vječno osuđeni da nam sezona, onaj 

špic, traje četrdeset i pet dana. Ako budemo išli da radimo risorte, visoki kvalitet hotela, da 

spasimo Žabljak – imamo Žabljak, nemamo nijedan hotel koji može da da neki dodatni sadržaj, a 

biser je od grada. Imamo Šavnik za koji treba da se rade, Vi znate, projekti u energetici. Imamo 

Rožaje koje ima potpuno neiskorišćene turističke potencijale. Gusinje koje ima najbolje, nešto što 

je unikat –Grebaje, što ne znaju ni građani Crne Gore gdje je to. To je unikat. Da promijenimo 

ritam. Da bi do toga došli, moramo još jednu stvar da uradimo u narednom periodu koja je 

strateška – da uvedemo e- vize. E – vize! Da bi danas neko došao u Crnu Goru iz Saudijske Arabije, 

aplicira u Riad, DHL –om idu papiri u Abu Dabi, iz Abu Dabija DHL-om u Podgoricu, vraćaju se iz 

Podgorice u Abu Dabi...da bi neko dobio vizu za Crnu Goru. To jako mali broj savremenih država 

koristi. Umjesto da ljudi preko kompjutera apliciraju, da prođu kroz aplikaciju dan-dva i da dobiju 

pozitivan ili negativan odgovor. Ako ćemo da dovedemo ljude, ljudima treba olakšati da dođu. 

Ako ćemo da se konzerviramo i podignemo zidove i budemo dovoljni sami sebi, onda je i to 

legitiman put da se izabere. Ja za to nisam i siguran sam da za to ni Vi niste. Ova zemlja, nije važno 

hoće li ići ka novom zaduženju, vjerovatno će ići, ali sada mora da se zaduži skupim novcem. To 

je problem. To je problem jer su kamate iznad šest i po odsto. Sada novca nema na tržištu. Sada 

je novac jako skup. Ima jedna metoda koju smo podijelili sa ministrom finnasija, a koja nas može 

dovesti do jeftinog novca, ali ona je kratkoročna. Mislim da ćemo mi prevazići ovu situaciju. Nije 

to problem. Problem je razmišljati strateški i ne razmišljati o „dži-di-piju“ od pet milijardi, nego 

razmišljati o „dži-di-piju“ od 10 milijardi. Ne razmišljati o Crnoj Gori koja ima 600 hiljada 

stanovnika, nego o Crnoj Gori koja ima 750, 800 hiljada stanovnika za dvadeset godina.  

Zahvaljujem. 

 

 



Klub poslanika Bošnjačke stranke 

poslanik Amer Smailović, ovlašćeni predstavnik Kluba poslanika Bošnjačke stranke 

 

POSLANIČKO PITANJE 

Poštovani predsjedniče Vlade,  

 

Šta Vlada planira da uradi kako bi se smanjio negativan uticaj ekonomske krize koja utiče na 

standard građana i da li imate viziju kako da smanjite uvoznu zavisnost i stimulišete domaću 

proizvodnju?  

 

ODGOVOR 

 

Poštovani poslaniče Smailović, hvala na pitanju koje je vezano za životni standard građana. 

Slažem se u potpunosti sa Vama da je to najvažnija stvar i da nijedna tema ne može toliko 

preokupirati porodice Crne Gore kao što može pitanje vezano za ekonomiju.  

Iskoristiću ovaj dijalog sa Vama da kažem da poseban fokus mora biti na sjeveru. Neko može sa 

pravom reći da je to politička floskula koju slušamo decenijama: „Razvoj sjevera. Razvoj sjevera“, 

a naprotiv, tamo je situacija prilično složena. Mi zaista imamo veliku volju da tamo nešto 

efektuiramo. Nešto da radimo. Da zadržimo ljude koliko je to moguće. Bez obzira što fluktuacija 

naroda i migracija će postojati čak nezavisno i od nekog većeg blagostanja, ali definitivno da malo 

promijenimo odnos, da ljudi makar osjete veće uvažavanje u odnosu na prethodni period. Odnosi 

se na sve gradove na sjeveru. 

Vi znate da je olakšavajuća okolnost to što je potpredsjednik Vlade, gospodin Ibrahimović, iz 

Rožaja, zato što on pokušava nekako sa više senzibiliteta da gleda ne samo Rožaje, nego cijeli 

sjever. To pomaže cijeloj Vladi, to pomaže i premijeru. Želim da počnemo od nekih malih pobjeda 

koje možda za Rožaje znače puno. Ljudi ne mogu da otklone objekat Gornjeg Ibra koji je ionako 

u ruševinama, da bi iskoristili zemlju koja je opštinska, jer treba da dobiju dozvolu i saglasnost 

Ministarstva finansija, evo, 10 godina ili petnaest. Ne mogu da dobiju saglasnost Ministarstva 

finansija da uklone objekat koji je i realno ruševina. Žao nam je što je tako, ali to je činjenica. Ako 

je zauzeo pola grada, gdje mogu da se rade drugi objekti, od tržnih centara do stambenih jedinica 

ili drugog nečeg, neke vrste komunalnog uređenja. Mi želimo tako, obećali smo to  

gradonačelnicima sa sjevera – neka budu i male pobjede, za početak.  

Drugo, moramo da imamo povezivanje sa drugim zemljama. Zašto?! Zbog veličine gradova koji 

su u okolini. Da bi ljudi mogli da cirkulišu, da bi biznis mogao da cirkuliše. Svaki vid takve inicijative 

- evo imamo nešto i za energetiku što bi moglo tamo da se radi, naravno i za turizam, ali 

definitvno, moramo nečim da efektuiramo. To je najvažnija stvar. Zašto?! Zato što će krize biti. U 



redu, nadajmo se, u jednom trenutku će proći. Nadamo se da neće ostaviti velike posljedice, ali 

moraju građani da znaju da treba živjeti i za pet i za deset godina. Velika je razlika da li ćemo taj 

momenat dočekati spremni, ili ćemo dočekati nespremni. Sve treba uraditi da dočekamo to 

spremni. Da imamo dobre planove, dobre ideje, projekte razrađene, koje možemo da ponudimo 

investitorima. To se odnosi ne samo na sjever države, nego na cijelu Crnu Goru, ali sjever, čini mi 

se, mora da ima neki prioritet.  

Moramo da vidimo kako drugačije da se odnosimo prema tim ljudima. U Pljevljima se ljudi guše 

u lošem vazduhu. Ložišta, ne ložišta...treba im dati benefite. Treba vidjeti kako ih stimulisati da 

prelaze na druge vidove grijanja koji su ekološki prihvatljiviji. Treba vidjeti kako sa 

Termoelektranom. Nećete zamjeriti, nije pomenuo profesor, kako je rat promijenio logiku. Išlo 

se sa logikom da će da se zatvaraju tremoelektrane i to pod hitno. Čak su bili i rokovi. Sada imate 

države koje vraćaju termoelektrane. Jednostavno, između toga da nemaju struju i da imaju nešto 

što je ekološki neprihvatljivo, oni biraju da imaju struju. Vraćaju i nuklearke. Međutim, one se 

više ne tretiraju kao zagađivači kao ranije, zbog tehnologije,  nego kao energija koja je prihvatljiva, 

ekološki prihvatljiva. Moramo to da radimo.  

Mjere koje je donijela Vlada, vezano za  životni standard građana, neće sigurno imati efekat koji 

je prenaglašen, u smislu da će to zaista promijeniti neku percepciju o opštoj krizi, zbog ogromne 

inflacije, ali ipak mogu da pomognu u jednom segmentu. Mogu malo da im olakšaju život. To je 

ideja i mi ćemo se truditi da to radimo permanentno. Rekao sam da ne treba da se zaustavimo 

na onim namirnicama koje su pomenute danas, u toku premijerskog sata, da se može odnositi i 

na druge namirnice. Sa druge strane, tržišna je logika da brojni ljudi koji se bave biznisom vide i 

ovo kao prostor za neki profit. Ni od toga ova država ne može da pobjegne, to ni druge države 

nemaju, ali u ovom trenutku, čini mi se da građani Crne Gore prihvataju, kao što smo imali jednu 

solidarnost kada je nastala - kada je došlo do korone, mislim da i sada građani prihvataju da je 

dosta složena situacija i da to izazivanje nezadovoljstva nije preveliko iz razloga što ljudi 

definitivno razumiju da je ovo nešto što je indukovano sa strane. Da nije stvar ni ove vlade, ni 

prošle vlade, ni buduće vlade, nego jednostavno okolnosti koje su vrlo složene.  

Zahvaljujem Vam na pitanju. Vi ste potpuno ispravno tretrirali temu vezano za životni standard i 

ja se nadam, a čule su se i danas neke korisne ideje, nadam se da ćemo u jednoj ovakvoj atmosferi 

tražiti ono što su najbolja moguća rješenja za naše građane. Tu smo da saslušamo sve predloge i 

da uvažimo sve ono što može da se implementira.  

Zahvaljujem. 

 

 

 

 



Klub poslanika Socijaldemokratske partije Crne Gore i Liberalne partije 

poslanik Andrija Popović, ovlašćeni predstavnik Kluba poslanika SDP – LP 

 

POSLANIČKO PITANJE 

Navodno skoro potpisivanje kontroverznih međunarodnih ugovora u okviru inicijative Otvoreni 

Balkan kao i temeljnog ugovora sa Srpskom pravoslavnom crkvom registrovanom u Srbiji, koji je 

takođe međunarodnog karaktera, najavljenih od strane Vas kao premijera i crnogorske Vlade, 

nesumnjivo snažno dijele crnogorsko društvo. Istovremeno, nema prepreka za potpisivanje 

temeljnog ugovora sa Crnogorskom pravoslavnom crkvom registrovanom na Cetinju. Kako su 

međunarodni ugovori shodno Ustavu, čl. 82 stav 17, u nadležnosti Skupštine Crne Gore, izvjesno 

je da dovodite u zabludu našu javnost, najavom da će to Vlada nelegitimno sprovesti. Zašto Vlada  

preduzima nelegalne, protivustavne poteze, beznačajne za javni interes, u teškoj socijalno-

ekonomskoj situaciji uslovljenoj dominantno evropskim ratom i ruskom agresijom na Ukrajinu a 

prioritet nam je ubrzani put ka Evropskoj uniji? Sve to radite u tradicionalnom roku od 100 dana 

datom Vladi koji treba da odgovori Liberalnoj partiji i ostalim konstituentima nove parlamentarne 

većine, jesmo li pogriješili dajući Vam podršku prije 60 dana, slijedi li naše preispitivanje iste?  

Namjerava li nova 43. evroatlanska Vlada zaustaviti, ranije započet progon i hajku svojih građana 

i građanki, čak i nas imunitetom zaštićenih poslanika, koji smo do bola u policijsko-klerikalnoj 

ujdurmi na Cetinju i Belvederu 4. i 5. septembr 2021.g.,  zbog odbrane građanske države a sada 

smo masovno okrivljeni i privode nas svakodnevno u cetinjski Sud? 

 

 

ODGOVOR 

Zahvaljujem uvažena Predsjednice! 

Uvaženi poslaniče Popoviću, dakle, evo dva dijela ima ovaj odgovor, prvi je vezano za teme koje 

se nameću. Ja se trudim da ih ne namećem, Vi to, možda, nećete prihvatiti kao argument, ali, 

zaista se trudim da ih ne namećem. Moram da odgovaram kad ljudi nešto pitaju – odnosi se na 

novinare, ne mislim na poslanike.  

Ne mislim da su teme koje ste naveli od presudnog značaja za Crnu Goru, niti mislim da se radi 

nešto protiv Ustava. Ja sam vrlo odgovoran, kažem ovđe pred licem javnosti: sve što bude 

urađeno biće u skladu sa Ustavom i zakonom, naravno, moći će da prođe i provjeru vas kao 

poslanika koji i dajete podršku Vladi i uskraćujete podršku Vladi i moći će prođe provjeru i drugih 

instanci i institucija države Crne Gore, poput Ustavnog suda ili neke druge institucije i u tome 

nema, vjerujte, ništa van toga. Ne bih ulazio u interpretacije koje su političkog karaktera. Ja to 

neću činiti. Hoće li to činiti neki drugi ministri, neki drugi političari – ne znam. Ne želim da ulazim 

u to. Temeljni ugovor će imati, kako je sad trenutno stanje, 19 članova i za Vladu je interesantno 



samo ono što piše od člana 1 do člana 19. Ništa van toga. Ko će da interpretira, ko će da kaže, šta 

piše, da li je istorijski kontekst, nije istorijski kontekst – to je to. Isto kao što sam rekao jutros: sve 

vjerske zajednice, što se tiče Vlade, imaju potpuno identičan tretman. Ako to ne bude iz nekog 

razloga, ja ću biti spreman da dođem ovdje , da razgovaram s vama i formalno i neformalno i 

uzeću na sebe tu obavezu da se ta nepravda ispravi. Znači, svi će imati potpuno identičan tretman. 

To je to – da li to pitanje iziskuje neki veći senzibilitet – vjerovatno, da li mi treba o tom pitanju 

da pričamo i narednih pet godina – ja mislim da ne treba, lično mislim da ne treba, mislim da 

treba da idemo dalje. 

Kad je riječ o drugoj temi, isto je bilo danas pitanje – Otvoreni Balkan, evropske integracije – mi 

smo zainteresovani za što brže učlanjenje u Evropsku uniju.To je strateški i najvažniji 

spoljnoplitički interes Crne Gore. I ja Vas pozivam, Vas lično jer ste Vi predsjednij jedne partije, 

da zajedno sa svojim kolegama ovdje u državnom Parlamentu date doprinos da mi napravimo 

takozvanu akceleraciju, odnosno da donošenjem nekih odluka ubrzamo put. Na taj način, zaista, 

pomoći ćete i Vladi, da budem iskren, ali, najvažnije, pomoći ćete građanima Crne Gore. To je 

najvažnija stvar. Pozdravljam formiranje Radne grupe, nikakav problem nemam, neka se iznesu 

svi argumenti i za i protiv, neka se napravi cost-benefit analiza i to je to. Ništa van toga nema, to 

su moji stavovi poznati od ranije. Što god se na kraju odluči većinski, demokratski, kako dolikuje, 

ispoštovaćemo. Ako većina misli da to ne treba, da nije produktivno, ništa, nije ni to smak svijeta, 

ići ćemo dalje s onim što već imamo. Ja ne bih tu nikakvu dodatnu polarizaciju izazivao. 

Kad je riječ o ovom drugom dijelu koji mi se čini, ovako, malo emotivan i s pravom, možda i malo 

ste povrijeđeni i lično – bio bih i ja: ja ne radim u Sudu za prekršaje, niti sam bilo kome davao bilo 

kada ovlašćenja da protiv bilo koga preduzima bilo šta. Čak ni prema ljudima koji  su na krajnje 

nekulturan, nevaspitan i prosjački način se odnosili prema meni, ili fizički pokušali da me ugroze. 

Nikad! Na upit tužioca „da li želite da preduzmete, jer imamo sve, imamo kamere...“, samo sam 

govorio „ne“. Zato što upšte ne doživljavam to kao neki iskaz, ja samo doživljavam to kao iskaz 

jedne momentalne političke frustracije koju ljudi imaju. Ja se lično ne plašim toga, niti nemam 

nikakve dileme i ne preduzimam prema drugim ljudima, niti glumim žrtvu. Žao mi je, ali ne mogu 

nametati šta će da radi Uprava policije ili Sud za prekršaje, ni prema jednom licu. To je van moga 

dometa. Ako vama budu povrijeđena prava, a Vi to stvarno mislite da jesu, ja sam spreman da u 

domenu onome, što ste i Vi rekli, Vi ste se pozivali na Ustav – Ustav nije u tome povrijeđen  zato 

što Vi nijeste lišeni slobode ili tako dalje, da nije imunitet – ne možemo od kazni, od tih stvari, 

brze vožnje, i tako svi plaćamo kazne i druge stvari. Znam da to izaziva neki senzibilitet, rekao sam 

u odgovoru na prošlom premijerskom satu, jer je bilo upitno da li treba da se otvori anketni odbor 

da bi napravio retrospektivu i neki monitoring svega što se dešavalo, što se mene lično tiče, ja 

sam afirmativan prema tome. Ja mislim da poznajem sve činjenice, ali nevažno, možda ćemo u 

jednoj diskusiji, demokratskoj naravno, svi biti pametniji. Neka dođu svi predstavnici institucija, 

kažu šta misle, to se evidentira kroz zapisnik, na kraju neka se donesu neki zaključci koje će 



Skupština Crne Gore verifikovati i, nekako, izaći sa konačnim stavom. Zaista, žao mi je što se to 

dešava, ja lično mislim da nije nikakav progon u pitanju politički. Nijesam zadovoljan, ako me 

pitate, radom sudova – to je moj stav, građanski i politički – svih sudova, ne odnosi se samo na 

Sud za prekršaje. Dakle ja zaista mislim da pravda nije na najvećem nivou u Crnoj Gori, da ima 

velikog prostora da se stvari unapređuju, ali ne bih sada stvarao neku zlu krv, u smislu da su se 

sada neke institucije okomile na određeni broj građana koji misli na način na koji ima pravo. 

Dakle, građani imaju pravo i da se okupljaju, imaju pravo da iznose svoje stavove. Da li se oni 

nama sviđaju ili ne, to je druga priča, ali zaista ovdje ne vidim nešto što je u domenu rada 

Premijera ili ministara, pošto ste pomenuli Ministra unutrašnjih poslova. Nijesam pitao za tu 

temu, pitaću, ali stvarno mislim da to nema veze sa radom 43. Vlade Crne Gore. Tu smo da nešto 

pomognemo, ako možemo da pomognemo građanima, a da odmažemo – sigurno nećemo. 

Zahvaljujem! 

 


